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DAMES EN HEREN,

Op 21 oktober 1998 besprak de Commissie voor
Leefmilieu en Natuurbehoud het voorstel van
resolutie van de heren Ward Beysen, Hugo Mar-
soul, Leonard Quintelier, Freddy De Vilder, Jacky
Maes en Dirk Van Mechelen, over de noodzakelij-
ke maatregelen inzake kwantitatief waterbeheer
naar aanleiding van de recente overstromingen
(Stuk 1184 (1998-1999) – Nr.1).

Het voorstel van resolutie werd besproken in
samenhang met het eerder ingediende voorstel van
resolutie van de heren Ward Beysen, Arnold Van
Aperen, mevrouw Marleen Vanderpoorten en de
heren Dirk Van Mechelen, Mandus Verlinden en
Marc Cordeel betreffende het opmaken van een
statusrapport inzake het onderhoud en het beheer
van de waterlopen in Vlaanderen naar aanleiding
van de recente overstromingen (Stuk 1137 (1998-
1999) – Nr.1).

Het voorstel van resolutie van de heren Beysen,
Marsoul, Quintelier, De Vilder, Maes en Van
Mechelen werd als basis voor de bespreking geno-
men. Door het aannemen van dit voorstel van reso-
lutie wordt het voorstel van resolutie van de heren
Beysen, Van Aperen, mevrouw Vanderpoorten en
de heren Van Mechelen, Verlinden en Cordeel zon-
der voorwerp.

I. BESPREKING

Voorzitter Dirk Van Mechelen verwijst naar het
debat dat op 7 oktober 1998 in de commissie werd
gevoerd naar aanleiding van de interpellaties van
de heren Johan Malcorps, Johan Sauwens en Filip
Dewinter over de recente watersnood en het
gevoerde waterbeleid (Handelingen C6-C-LEE1).
Tot besluit van die interpellaties werden met rede-
nen omklede moties ingediend door de heren
Johan Malcorps en Jos Stassen (Stuk 1150 (1998-
1999) – Nr. 1) en mevrouw Gerda Raskin (Stuk
1156 (1998-1999) – Nr. 1). Er werd echter tevens
aangekondigd dat de commissie zou trachten een
consensus te bereiken over een voorstel van reso-
lutie.

De heer Ward Beysen verwijst eveneens naar het
debat van 7 oktober 1998 en naar de toelichting die
hij toen verstrekte over het voorstel van resolutie
betreffende het opmaken van een statusrapport
inzake het onderhoud en het beheer van de water-
lopen in Vlaanderen naar aanleiding van de recen-
te overstromingen (Stuk 1137 (1998-1999) – Nr. 1.

Daarin wordt, naast de vraag om een stand van
zaken op te maken, aangedrongen op maatregelen
om een betere coördinatie te verkrijgen tussen de
verschillende instanties die werkzaam zijn op het
terrein van het waterbeheer.

De spreker verwijst verder naar een rapport over
het economisch belang van investeringen in water-
infrastructuur1. Daaruit blijkt dat de laatste decen-
nia het overstromingsgevaar in belangrijke mate is
toegenomen. Belangrijke elementen daarin zijn de
toename van de stormfrequentie en de bedijking
en inpoldering, waardoor de stroombeddingen zijn
vernauwd en de gemiddelde waterhoogten in de
rivieren zijn gestegen. Door rechttrekkingen en
verdiepingen is de getijdenwerking versterkt en is
er een stijging van de stormvloedwaters in de
bovenwaartse riviergedeelten. Op langere termijn
spelen ook de stijging van het zeepeil en de verzak-
king van het land rond de Noordzee een rol. Uit
studieresultaten blijkt dat bij een herhaling van een
stormvloed zoals in 1953, het overstromingsrisico
in grote delen van Vlaanderen reëel is, ook na de
uitvoering van het Sigma-plan.

Dit illustreert volgens de heer Beysen het belang
van de vragen die in het voorstel van resolutie aan
de regering worden gericht. De grote lijnen van de
twee voorliggende voorstellen van resolutie stem-
men volgens de spreker overeen. Belangrijk in het
nieuwe voorstel van resolutie, waarover een ruime
consensus lijkt te bestaan, is dat bij de regering
wordt aangedrongen om binnen de kortst mogelij-
ke periode een ontwerp van decreet inzake inte-
graal waterbeheer neer te leggen. De vraag om het
parlement uitvoerig in te lichten over de stand van
zaken van het onderhoud en het beheer van de
waterlopen wordt in de nieuwe tekst gekoppeld
aan de indiening en bespreking van dit ontwerp
van decreet in het parlement.

Voorzitter Dirk Van Mechelen meldt dat recent
een exemplaar van het voorontwerp van decreet
inzake integraal waterbeheer aan het parlement
werd overgemaakt. Het voorliggende voorstel van
resolutie kan een aansporing zijn aan de regering
om, na het doorlopen van de adviesfase, het ont-
werp snel te finaliseren.

1 Technum – Economic and strategic evaluation group,
Economisch belang van investeringen in waterinfrastruc-
tuur. Overzicht van recente studieresultaten. Antwerpen,
januari 1998.
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De heer Leonard Quintelier bevestigt dat de vraag
om binnen de kortst mogelijke periode een ont-
werp van decreet inzake integraal waterbeheer
neer te leggen, de kern uitmaakt van het voorstel
van resolutie. Zijn fractie meent dat dit ontwerp
van decreet heel wat mogelijkheden biedt. Naast
de verbetering van de coördinatie, worden in het
voorstel van resolutie ook maatregelen gevraagd
die een betere infiltratie en lokale berging kunnen
stimuleren en die de inventarisatie en het behoud
van het bestaande fijnmazige grachtenstelsel waar-
borgen. De gescheiden afvoer van hemelwater en
afvalwater moet maximaal worden gerealiseerd.

Een atlas van de overstromingsgebieden en de aan-
duiding van deze gebieden op de plannen van aan-
leg kan volgens de heer Quintelier bijdragen tot
een betere informatie aan de bevolking. Er moeten
echter ook maatregelen komen om de bebouwing
in deze gebieden strikt te limiteren. De resolutie
benadrukt tot slot dat in ruimte moet worden voor-
zien voor het bergen van niet-vervuild baggerslib
en dat gebruik van gereinigd slib mogelijk moet
zijn bij de uitvoering van openbare aanbestedin-
gen.

De heer Jacky Maes benadrukt het belang van een
betere coördinatie tussen de verschillende bij het
waterbeheer betrokken instanties. In verband met
de aanduiding van de overstromingsgebieden op
de plannnen van aanleg en de beperking van ver-
dere bebouwing in deze gebieden, rijst de vraag of
ook het ruimtelijke-ordeningsrecht niet moet wor-
den aangepast.

Mevrouw Gerda Raskin vindt dat de formulering
"opdat in deze gebieden verdere bebouwing strikt
zou worden gelimiteerd" in 5° niet voldoet. Derge-
lijke bepaling kan op diverse manieren – zowel eng
als ruim – worden geïnterpreteerd. De fractie van
het lid pleit voor een duidelijke verkavelings- en
bouwstop in overstromingsgebieden.

De heer Johan Malcorps sluit zich aan bij het
standpunt van mevrouw Raskin en vindt een stop
van de verkavelingen in kwetsbare zones noodza-
kelijk. Het risico bestaat overigens dat de verzeke-
ringsmaatschappijen de woningen in deze gebieden
niet meer willen verzekeren.

Het voorstel van resolutie is volgens het lid te vrij-
blijvend : er kan verder worden gegaan in het voor-
stellen van concrete maatregelen. Zo kunnen in de
ruimtelijke ordening voorwaarden inzake waterbe-
heer worden opgelegd bij het goedkeuren van
bouw- en verkavelingsvergunningen.

Naast het voeren van een afkoppelingsbeleid, moet
er volgens de heer Malcorps ook meer duidelijk-
heid komen over het concept van het verder uit te
bouwen rioleringsstelsel. Het aanleggen van
gescheiden stelsels brengt een aanzienlijke meer-
kost met zich mee, wat tot minder uitgaven in
andere milieusectoren kan leiden. Vooraleer daar-
toe wordt beslist, moet worden onderzocht welk
type collectoren het meest verantwoord is. Het
staat volgens het lid ook niet vast dat de bepalin-
gen in het voorontwerp van decreet inzake inte-
graal waterbeheer tot een betere coördinatie en
een meer geïntegreerd waterbeleid zullen leiden.
Het debat daarover moet nog worden gevoerd.

De heer Dirk Van Mechelen meent dat er gradaties
zijn in de kwetsbaarheid van gebieden en woonzo-
nes en dat een absolute bouwstop niet aangewezen
is. In een aantal gebieden zal men op termijn inder-
daad naar een bouwverbod evolueren en zal men
de gevolgen, bijvoorbeeld inzake planschade, moe-
ten dragen. In andere gevallen kunnen echter pre-
ventieve maatregelen volstaan. De voorzitter pleit
ervoor in de resolutie niet te ver te gaan in het
opsommen van concrete maatregelen.

II. STEMMING

Het voorstel van resolutie van de heren Ward Bey-
sen, Hugo Marsoul, Leonard Quintelier, Freddy De
Vilder, Jacky Maes en Dirk Van Mechelen wordt
aangenomen met 12 stemmen bij 1 onthouding.

De verslaggever, De voorzitter,

Hugo MARSOUL Dirk VAN MECHELEN

Stuk 1184 (1998-1999) – Nr. 2 4


